
Január, február, 
marec v Ladcoch
Obecné zastupiteľstvo zasadalo v 
januári. Ustanovili nový poradný 
orgán Komisiu pre školstvo a vz-
delávanie a menovali jej členov. 
Od januára sme sa so smútkom 
rozlúčili so 8 občanmi, čo je za 
posledných asi dvadsať rokov 
najviac za toto obdobie. S rados-
ťou sme privítali 3 novonarodené 
deti. 
Školy absolvovali prvý polrok 
školského roka 2016/2017. Vede-
nia škôl vyhodnotili jeho priebeh 
a učitelia ocenili prácu žiakov. 
Považská cementáreň, a.s. dala 
na vedomie Obecnému úradu a 
nám všetkým správu o tom, ako 
výroba cementu ovplyvňovala ži-
votné prostredie v Ladcoch.
Niektorí občania „fašiangovali“. 
Užili si tradičný Rodičovský ples, 
Fašiangovú zabíjačku a deti sa 
vyšantili na svojom Detskom kar-
nevale. 
V športe nám robili radosť stolní 
tenisti solídnymi výkonmi a dob-
rým umiestnením v tabuľkách 
troch líg. Futbalisti naberali sily 
na novú sezónu s odhodlaním 
napraviť bilanciu z jesene 2016. 
Vo výstavbe obce prišli na rad 
práce na modernizácii telocvične 
Základnej školy a výstavba chod-
níka na Hviezdoslavovej ulici.
Svoj tradičný sviatok – Deň uči-
teľov oslávili pedagógovia našich 
ladčianskych škôl. 
Pracovníci Poľnohospodárskeho 
družstva Košeca – farma Ladce 
vyšli do chotára Ladiec a Tunežíc, 
aby začali jarné práce. 
V Považskej cementárni, a.s. sa 
končia práce na výstavbe slinko-
vého sila. 
Materské centrum MIMČO hľadá 
stále nové formy práce – primera-
né i zaujímavé a vytvára pre to 
materiálne podmienky. 
Deti v Materskej škole sa potešili 
knihám o prírode, ktoré im odo-
vzdali generálny riaditeľ Považ-
skej cementárne, a.s. a starosta 
obce. 
Ladčianskí turisti sa chystajú do 
organizácie Klub slovenských 
turistov a zostavili si plán turistic-
kých podujatí na rok 2017.
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Významný cirkevný i občiansky dejateľ, 
ktorého časť života je významne spojená aj 
s Ladcami. Narodil sa v Jablonove 1. febru-
ára 1912. Vyštudoval Gymnázium v Levoči a 
kňažský seminár v Spišskej Kapitule. 26. júna 
1942 bol vymenovaný za vicevizitátora mi-
sijnej spoločnosti a za direktora Spoločnosti 
dcér kresťanskej lásky na Slovensku. Sídlo 
mal v Ústrednom dome v Ladcoch. 
Do pamäti občanov vstúpil, keď bojoval o zá-
chranu rukojemníkov zajatých a popravených 
v apríli 1945. Riskujúc svoj vlastný život robil 
všetko, aby zachránil zajatých občanov. 
Po zrušení kláštorov v roku 1950 mal pohnutý 
život. Niekoľkokrát bol väznený. Po prepuste-
ní v roku 1965 organizoval cirkevný život v 
českých zemiach i na Slovensku. Zomrel 20. 
februára 1978 v Brne – tam je aj pochovaný. 
Jána Hutyru si pripomíname ako významnú 
osobnosť žijúcu v obci pri príležitosti 105. vý-
ročia jeho narodenia.

Poslanci prerokovali 
právne vysporiadanie 
pozemku pod ihrisko, 
ktoré chce obec vybudo-
vať v Horných Ladcoch. 
Doterajším vlastníkom 
vytypovanej pôdy je Slo-
venský pozemkový fond. 
V ďalšom bode rokova-
nia sa zaoberali otázkou 
organizačnej zmeny v 
komisiách. Zriaďuje sa 
komisia pre školstvo a 
vzdelávanie v zložení: 
RNDr. Iveta Liptáková, 
predsedníčka. Členovia: 
Irena Gajdošíková, Ing. 
Zuzana Malovcová Seidl, 
Mgr. Silvia Gajdošíková, 
Dominik Koštialik. Úlohy 

Dňa 19. januára 2017 
sa zišlo obecné zastupi-
teľstvo v plnom počte.

28. marca t.r. na pozvanie 
starostu obce sa v obradnej 
miestnosti Obecného úra-
du zišli pedagógovia z Ma-
terskej a Základnej školy 
pri príležitosti Dňa učiteľov.

V slávnostnom príhovore 
starosta obce Ing. Jaroslav 
Koyš pripomenul nezastupi-
teľné miesto učiteľa v spo-
ločnosti, jeho neľahkú úlohu 
pri formovaní mladej gene-
rácie. Poďakoval učiteľom na 
oboch školách za ich obeta-
vú prácu. 
Učitelia dostali kvet, darček,  
a podpísali sa do pamätnej 

22. a 23. júla 2017 pripravuje vedenie obce, komisia kultúry a športu v spo-
lupráci s niektorými ďalšími organizáciami

Dni obce
Nebude to iba zábava, kultúrny a športový program, atrakcie a občerstvenie, 
ale aj pripomenutie si 545. výročia prvej známej písomnej zmienky o obci 
Ladce a 620. výročie zmienky o Tunežiciach. 
Pripravuje sa koncepcia a podrobný program týchto dní. S ním vás podrob-
ne oboznámime v júnovom čísle Ladeckých zvestí, na plagátoch, v miest-

nom rozhlase a na web stránke obce.
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Obecné zastupiteľstvo v januári

Pripravujeme

Život  v  obci

Samuel Ďurmek
Rayan Kandráč
Nela Faturíková

Novonarodené deti vítame vo 
veľkej rodine občanov Ladiec, 
želáme im zdravie a šťastné 
detstvo. Rodičom radosť zo 

svojich potomkov.

Ladislav Černota (86 r. )
Jozef Binka (60)
Jozef Pagáč (69)

Nikola Cabanová (19)
Jozef Vrábel (86)

Anna Galanská (81)
Ladislav Málik (80)
Milan Peterka (72)

Všetci smútime nad stratou 
našich spoluobčanov. Pozost-

alým vyslovujeme sústrasť. 

90 rokov
Margita Kantoríková 

(18. apríla 1927)

55. výročie sobáša
29. 04. 2017 

Branislav Lipták a Mária, 
(rod. Martinková)

Jubilantom želáme zdravie a 
šťastné roky do ďalšieho života. 

Z matriky 
obce

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Ján Hutyra

komisie budú spočívať 
najmä pri tvorení rozpoč-
tu pre MŠ a ZŠ, pomoc 
pri vypracovávaní pro-
jektov z Európskych fon-
dov pre MŠ a ZŠ. Komisia 
je aj poradným orgánom 
pri výbere riaditeliek pre 
obe tieto školy. 
Na základe tohto schvá-
leného organizačného 
opatrenia schválili po-
slanci aj zmenu názvu 
predchádzajúcej komisie 
pre kultúru, šport a škol-
stvo na Komisiu pre kul-
túru a šport. 
V bode pripomienky a 
návrhy sa prihlásili po-
slanci Ing. Peter Bračík, 
ktorý odporučil zapojiť 
sa do projektu na rekon-
štrukciu hasičskej zbroj-

nice z dotácií v pôsob-
nosti Ministerstva vnútra 
SR. 
Ing. Ján Abrahámovský 
sa opýtal na stav, v akom 
je otázka budovania vo-
dovodu a kanalizácie na 
Tajovského ulici (Tuneži-
ce). 
Mgr. Beáta Kolenová na-
vrhla pred schvaľovaním 
rozpočtu zvolať pracov-
nú poradu poslancov. 
Ing. Monika Števanková 
navrhla osloviť Minister-
stvo dopravy a výstav-
by SR prostredníctvom 
výzvy na opravu ciest. 
Prítomné riaditeľky MŠ a 
ZŠ mali dopyt k rozsahu 
pomoci novozriadenej 
komisie pre školstvo a 
vzdelávanie.

Prejav úcty a vďaky učiteľom
knihy Zboru pre občianske 
záležitosti. 
Zriaďovateľ zariadení pred-
školskej výchovy a základ-
nej školy – Obecný úrad v 
Ladcoch robí v rámci svojich 
možností všetko pre bezkon-
fliktný chod oboch škôl. 
Centrálne orgány, ktoré ria-
dia školstvo už desaťročia 
nenachádzajú kvalitnú kon-
cepciu riadenia, organizácie 
i obsahu vzdelávacieho a 
výchovného procesu pre slo-
venské školy. Nedarí sa to ani 
v oblasti materiálneho vy-
bavenia škôl a ohodnotenia 
pedagógov a zamestnancov 

škôl. 
Pri príležitosti Dňa učiteľov 
želáme osadenstvu všet-
kých troch ladčianskych škôl 
pedagogický um a ľudskú 
trpezlivosť pri prekonávaní 
prekážok, ktoré musia pri 
svojej zložitej a náročnej prá-
ci prekonávať.



Telocvičňa pri ZŠ bola postavená v 70. 
rokoch minulého storočia a za celú 
dobu užívania zostarla nielen fyzicky. 
Už bolo potrebné nájsť finančné pros-
triedky na opravu tejto, širokou verej-
nosťou využívanej budovy. 

Patrím ku generácii tzv. „Husáko-
vých detí“. Zažil som, ak sa to dá tak 
povedať, posledné zlaté časy nášho 
Domu kultúry, kedy takmer každý 
týždeň bola vo veľkej sále hudobná 
zábava, diskotéka alebo hudobný 
koncert. Kino niekedy „praskalo vo 
švíkoch“ a premietalo sa 4-krát do 
týždňa.

Je potrebná zmena vnútornej dispozí-
cie telocvične, ktorá by viac vyhovova-
la súčasným požiadavkám a potrebám 
vedenia Základnej školy. S tým súvisí aj 
rekonštrukcia jednotlivých častí a sa-
mozrejme aj celkové zníženie energe-
tickej náročnosti tejto budovy formou 
zateplenia obvodového a strešného 
plášťa. 
Vzhľadom na finančnú náročnosť ako 
aj nedostatok času na prípravu kom-
plexnej projektovej dokumentácie sme 
v roku 2016, v spolupráci s vedením 
Základnej školy, podali žiadosť na od-
stránenie havarijného stavu pre nás 
najdôležitejších a vzhľadom na revíz-
ne správy aj najproblémovejších vecí. 
Ministerstvo školstva nám na výmenu 

No naši starí rodičia a rodičia, ktorí si 
našli čas a trávili svoje voľné chvíle v 
Dome kultúry počas svojej mladosti, 
spomínajú na mnohé slávne mená, 
ktoré navštívili našu obec a účinkovali 
v našom Dome kultúry. „Kulturák“ bol 
srdcom nášho kultúrneho a spoločen-
ského života. 
Vďaka pôsobeniu kultúrnej komisie a 
jej aktivitám náš „kulturák“ opäť hos-
tí mnohé osobnosti. Navštívili nás 
ochotnícke divadlá i známi speváci. 
Zásluhou spolupráce s PCLA si mohli 
naši spoluobčania počas vianočných 
sviatkov vypočuť pesničky slávnej a 
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Odstránenie havarij-
ného stavu telocvične

Obzretie sa za 
vianočným koncertom

Život  v  obci

okien, opravu elektroinštalácie 
a obnovu náterov na parketách 
poskytlo 42 888,00 eur. Ukončila 
sa výmena všetkých okien na te-
locvični, s výnimkou sklobetóno-
vej výplne, pokračovať sa bude 
opravou elektroinštalácie, spo-
jenou s výmenou vnútorného 
osvetlenia telocvične a obnovou 
parketovej podlahy. 

Veríme, že toto bude len 1. eta-
pou ďalších opráv a vylepšení 
našej telocvične, ktorá by potom 
mala ešte lepšie a úspornejšie 
slúžiť nielen žiakom ZŠ, ale aj 
deťom z Centra voľného času a 
ostatným záujemcom o šport z 
radov širokej verejnosti. 

Ing. Jaroslav Koyš, 
starosta obce

populárnej speváčky Helenky 
Vondráčkovej. 
Pani Helena Vondráčková, spolu 
so speváckym súborom The Go-
spel Family, vedeným pánom 
Jurajom Hortom, predviedli 
neopakovateľný hudobný záži-
tok takmer tisícke divákov. Nie 

každý si však mohol vychutnať 
túto hudobnú šou v pohodlí 
stoličky a nie každý mal tú vôľu 
sa tlačiť v sále, no verím, že kto 
prišiel a zotrval, bol očarený nie-
len svetelnou šou, ale aj hlasom 
tejto speváckej divy. 

Ing. Jaroslav Koyš
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Ako každý rok, aj teraz Považská ce-
mentáreň, a.s. poslala Obecnému úra-
du informáciu o životnom prostredí v 
okolí cementárne.

Podobne informova-
li aj Obecné úrady v 
Košeci a v Beluši. Sprá-
vu vypracoval vedúci 
oddelenia životného 
prostredia. Zhoduje sa 
s výsledkami kontroly 

nezávislej skupiny Enviro Team Slovakia Koši-
ce. V roku 2016 vypustili do ovzdušia z jednot-
livých výrobných zariadení a kotolní spolu 183 
ton tuhých znečisťujúcich látok, pri koncentrá-
cii 13,6 mg TZL v 1 m3 spalín z rotačnej pece, 
čo je polovičná hodnota emisného limitu. Toto 
množstvo je porovnateľné s predchádzajúcim 
rokom. Účinnosť odprášenia technologických 
zariadení, ktoré sú odprášené účinnými odpra-
šovačmi, je viac ako 90%-ná.
Plynných znečisťujúcich látok, najmä oxidov 
dusíka, bolo vypustených oproti predchád-
zajúcemu roku o sto ton menej, a to vďaka 
uvedeniu do trvalej prevádzky zariadenia na 
redukciu oxidov dusíka. Za vypustené emisie 
bude do Štátneho fondu životného prostredia 
zaplatené 140 504 eur. 
Odpadové vody, vznikajúce v prevádzke sa 
čistia v mechanicko-biologickej čistiarni odpa-
dových vôd, z ktorej sa vypúšťajú do Lúčkov-
ského potoka. V roku 2016 bolo vypustených 
104 390 m3 vôd chladiacich, ktoré sú bez zne-
čistenia a 6 873 m3 vyčistených splaškových 
vôd, s priemerným znečistením BSK5 15 mg/l, 
pričom povolená koncentrácia znečistenia vo 
vypúšťaných vodách je 20 mg/l. 
Počas roka nedošlo k žiadnej mimoriadnej si-
tuácii na úseku vodného hospodárstva. 
Považská cementáreň, a.s. Ladce sa stále vý-
znamnou mierou podieľa na zneškodňovaní 
odpadov a tým k znižovaniu zaťaženia príro-
dy odpadmi. V roku 2016 bolo v rotačnej peci 
zhodnotené 3 043 ton gumového odpadu 
(pneumatiky a pod.) a 22 136 ton upraveného 
zmesného odpadu do formy alternatívneho 
paliva. Taktiež v rámci prevencie v boji proti BSE 
v roku 2016 spálili 42 242 ton mäsokostných 
múčok. Proces spaľovania ako aj manipuláciu 
s týmito materiálmi pracovníci PCLA zvládli a 
počas celého roka sa nevyskytli závady, ktoré 
by čo i len mohli ohroziť okolie Považskej ce-
mentárne, a.s. Ladce. 
Pri využívaní alternatívnych palív sa dodržali 
všetky právne predpisy a neboli prekročené 
emisné limity, ktoré sú merané nezávislými 
kontrolnými organizáciami ako aj Slovenskou 
inšpekciou životného prostredia.

Triedenie je možné vnímať i pozitívne – k prírode, zhod-
nocovanie, recyklácia, nie len negatívne ako narušenie 
pohodlia a činnosť navyše. Priblížim triedenie v našej 
rodine.
Držím sa pravidla, že pokým ne-
vyskúšaš, máš čistú nulu. Mali 
sme na začiatku 3 nádoby – i kvôli 
plienkam pre 2 deti, takmer sme 
netriedili, ale začali sme. Naša ro-
dina – 6 ľudí triedi takmer 2 roky. 
Dávame si vyvážať 1 popolnicu 
1-krát za mesiac a je do 1/3 plná, 
niekedy - no nech do ½. Komu-
nálny odpad u nás tvoria veľmi 
znečistené obaly, napr. zo smrad-
ľavých syrov, hygienické detské 
vreckovky, vložky. Všetko ostatné 
je triedený odpad. Nejakú dobu 
nám to trvalo, ale všetci sme si 
túto činnosť zautomatizovali – aj 
deti. Zo začiatku chodili za mnou 
s každým odpadom – liezlo mi to 
na nervy. Teraz, s odstupom času, 
je to pre nás samozrejmé ako čis-
tenie zubov. Aj pre 75-ročnú svo-
kru. Absolútne mi to už nepríde 
ako činnosť navyše napr. umyť 
tégliky z jogurtov, konzervu z 
rybičiek alebo mikroténový sá-
čok. Rodinné domy navyše majú 
obrovskú výhodu, lebo majú 
priestor. Pozrite naše nádoby na 
triedenie vyrobené s deťmi. Prí-
padne nás navštívte, či ich fakt 
máme. Máme kotol na drevo, čiže 
popol ide na roľu. Máme 2 kom-
postoviská, čiže všetky šupy, bio- 
sáčky z čaju, sós z kávy, tráva – idú 
tam. Rodičia a sestra majú psov, 
sliepky a zajace, čiže všetky zvyš-
ky zo stravy idú tam. Muž vyváža 
všetky odpady na zberný dvor - aj 

Správa o životnom pro-
stredí podľa cementárneTriedi celá rodina

Zberový kalendár triedeného odpadu na rok 2017

lístie, aj DSO-kameň, betón ... ak 
nám vznikne. Možno si teraz my-
slíte, že sme fanatici. Vôbec nie. 
Len sme si už úplne zvykli... Ešte 
taká štatistika – vytriedime 1 a ½ 
vreca plastov za týždeň – hrôza 
inak a do školy sme minulý rok 
odovzdali 83 kg papiera a tento 
rok, myslím 109 kg....
V našej obci máme naozaj veľmi 
dobré podmienky na triedenie 
všetkých druhov. Máme nádoby 
na triedený odpad, máme stále 
vrecový zber plastov, máme zber 
plienok, pričom zamestnanci OÚ 
vyrábajú priamo sáčky na tieto 
plienky. Zberný dvor funguje a 
akékoľvek informácie ohľadom 
odpadov si môžeme nájsť na 
webe, príp. môžeme zavolať na 
OÚ. V kuluároch sa hovorí napr. 
o tom, že obec Beluša znížila 
počet ľudí na jednu nádobu z 5 
na 4, ale poplatok za komunálny 
odpad v Beluši je 28 eur. Počula 
som i taký názor, že „ja nechcem 
triediť“. Dobre, potom však obec 
zavedie sankcie za netriedenie a 
bude vykonávať kontroly. Ukriv-
dení sa cítia tí, ktorí naozaj trie-
dia, i ja, lebo platíme rovnako 
ako tí, ktorí netriedia. Lež popla-
tok musí byť jednotný. Ale stále 
mi to stojí za to. Kvôli sebe, dob-
rému pocitu, kvôli prírode a kvôli 
mojim deťom. 

Ing. M. Števanková

Životné prostredie

Triedený
odpad

Plasty

Kovový
šrot

Elektro

Jan.

18. 01.

Feb.

15. 02.

Mar.

22. 03.

15. 03.

Apr.

19. 04.

12. 04.

Máj

17. 05.

Jún

14. 06.

Júl

19. 07.

Aug.

16. 08.

Sep.

20. 09.

13. 09.

Okt.

18. 10.

11. 10.

Nov.

22. 11.

Dec.

13. 12.
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Pri príležitosti 620. výročia prvej písomnej zmienky o Tunežiciach a 545. výročia pr-
vej známej zmienky o obci Ladce kronikár obce pre vás vybral udalosti, ktoré síce 
zásadne nezmenili obce, ale pre vtedajšiu generáciu občanov mali určitý význam. 
Niektoré z nich sú také, aká bola doba – dnes by sa pravdepodobne „nemohli stať“. 

Turci na Považí
Po víťaznej bitke pri Parkáne (Štúrovo) 
Turci sa pohli na Považie. Trenčín nemohli 
dobyť, a tak jednotlivé oddiely smerovali 
hore Váhom po pravej strane po Pruské a 
po ľavej do Púchova a potom až do Lysej 
pod Makytou. Všetky obce včítane Ladiec 
a Tunežíc vypálili a do Turecka a obsade-
ných území odvliekli okolo 13 000 obča-
nov. Medzi nimi aj desiatky Ladčanov a 
Tunežičanov. 

Keď Nozdrovický nechcel platiť
V archíve kroniky obce Ladce je do-
kument z roku 1753 o spore šľachtica 
Nozdrovického s kolonistami – remesel-
níkmi, ktorí pre neho vykonávali staveb-
né práce. Nozdrovický sa však s nimi ne-
vyrovnal. Nás zaujali – a iste aj vás budú 
zaujímať mená remeselníkov: Andrej 
Riecky, Štefan Kutej, Andrej Remenár, 
Vendelín Kováčik, Andrej Baška, Michal 
Kalus a Ján Cibiček. 

Ženy boli proti žrebčínu
V roku 1907 ponúkli zástupcovia rakúsko-
-uhorskej armády, posádky z Trenčína, 
Tunežičanom zriadenie vojenského žreb-
čína. Obecný úrad najskôr súhlasil, ale na 
protest žien svoj súhlas odvolal. Nevieme, 
či tunežické ženy nechceli vojakov, koníky 
alebo sa báli o svoje dievky. Škoda, možno 
by dnes boli z Tunežíc druhé Motešice. 

Utečenci a zajatci
V roku 1916 počas prvej svetovej vojny 
boli v Ladcoch a Tunežiciach ubytovaní 
utečenci z Haliča (dnes západná Ukraji-
na), ktorých evakuovali pred ruskou ar-
mádou. 
V tom istom čase až do konca prvej sveto-
vej vojny (1918) žili a pracovali v Ladcoch 
a Tunežiciach ruskí zajatci. Spočiatku len 
za stravu, neskôr aj za peniaze. Zachovali 
sa niektoré mená: Viacko, Tarasov, Kova-
lenko, Kakarovič, Gottmann.

Odmeny podľa štatútu
V roku 1924 si v Ladcoch odhlasovali ta-
kéto ročné odmeny: starosta 1 000 Kč, ná-
mestník 500 Kč, pokladník 200 Kč. Pôrod-
ná babička (v tom čase Mária Vyhničková) 
450 Kč a 50 korún za každý pôrod. Noční 
strážnici 550 Kč, „mŕtvolprezerač“ 100 a 
zvonár 150 Kč. 
V Tunežiciach to bolo podstatne menej 
(starosta 100 Kč, námestník a pokladník 

Boj o Hitlerovu ulicu
Niektoré činy z „malých dedinských dejín“ sa nám 
dnes zdajú nepochopiteľné. Medzi ne patrí aj roz-
hodnutie Obecného úradu v Ladcoch (obecné za-
stupiteľstvo neexistovalo) z roku 1943 o premeno-
vaní ulíc. Podľa toho sa terajšia Cementárska ulica 
mala premenovať na Ulicu Adolfa Hitlera. Súhlasili 
všetci: HG, HSĽS i Deutsche Partei – iba vedenie ce-
mentárne nie. Takmer rok trvala výmena prípisov a 
osobných rokovaní až cementáreň súhlasila a Hitler 
mal svoju ulicu až po vrátnicu fabriky. Čo si mysleli 
občania nikoho nezaujímalo.

H istór ia

Historické miniatúry
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40 a hájnik 60 korún). 

Keď vládlo ochotnícke divadlo
V minulosti bola v Ladcoch i Tunežiciach 
bohatá ochotnícka divadelná činnosť. 
Paradoxom je, že keď boli technické pod-
mienky takmer primitívne, hrali sa aj tri 
divadelné kusy ročne. Keď sa postavil naj-
parádnejší kultúrny dom na strednom 
Považí, ochotnícka činnosť sa pomaly vy-
trácala. 
Z histórie divadelníctva nás zaujal vynika-
júci kúsok divadelníkov z Tunežíc. Ochot-
níci pod vedením učiteľky Novákovej si tr-
úfli na operetu Mlsní kocúri, s ktorou odo-
hrali viacero predstavení na blízkom okolí. 

Honorácie v obci
Významných politikov mali možnosť Lad-
čania a Tunežičania vidieť „naživo“ niekoľ-
kokrát. 
Dňa 5. augusta 1931 precestoval cez že-
lezničnú stanicu prezident Tomáš G. Ma-
saryk. Cez stanicu vlak spomalil a prezi-
dent mohol zakývať množstvu občanov, 
hasičov, detí i dychovke. 
Dňa 10. júna 1931 navštívil ladčanskú 
školu minister školstva ČSR Dr. Dérer. 
Pochválil starostlivosť obce a učiteľov o 
školu v obci. 
Dňa 22. septembra 1936 precestoval cez 
Ladce a Tunežice prezident ČSR Dr. Edu-
ard Beneš. Pri škole postavili slavobránu 
a prezidenta vítali občania, pracujúci ce-
mentárne, hasiči, deti a dychová hudba. 

Nechceli baróna
Zachovalo sa jedno kuriózne uznese-
nie obecného zastupiteľstva v Ladcoch 
z roku 1931, ktoré nesvedčí o úcte k za-
kladateľovi cementárne. Zastupiteľstvo 
odmietlo žiadosť o domovskú príslušnosť 
jeho synom Róbertovi, Antonovi, Bedri-
chovi, Adolfovi, Armínovi Schenkovi. 
V prvej Československej republike šľach-
tici veľmi v kurze neboli, takže uznesenie 
ladčianskej reprezentácie ani veľmi ne-
prekvapuje. 

Poľovnícke právo sa licitovalo
V Rakúsko-Uhorsku aj v Československu 
sa poľovnícke právo licitovalo na obdobie 
5 – 6 rokov. Bolo dosť drahé a nie každý 
si ho mohol dovoliť. Za roky 1937 – 1943 
mali takéto právo občania Ladiec Cahel, 
Neumann, Findel, Bergmann, Moravec, 
Gavlík, Gold.



Rekonštrukcia spočívala vo výmene 
podláh, osvetlenia, maľovaní stien, kom-
pletnom prerobení kuchynky a terasy 
a doplnení keramickej dielne. Zakúpili 
sme nový vysávač, tepovač, hračky, edu-
kačné pomôcky, skákací hrad, obnovili 
sme staršie obľúbené hračky, sedacie 
súpravy a pod. Financie na rekonštruk-
ciu sme získali z grantov, príjmov z 2 % 
daní a z darov. Výraznou pomocou boli 
dobrovoľníci, ktorí nezištne pomáhali 
pri všetkých prácach, ktoré bolo potreb-
né pri rekonštrukcii urobiť. Vďaka patrí 
Odbornému učilišťu internátnemu v 
Ladcoch, žiaci ktorého nám zoškriabali, 
ostierkovali a omaľovali celé priestory 
Mimča. Za pomoc ďakujeme starostovi 
obce, pracovníkom Obecného úradu 
Ladce, ktorí sú vždy ochotní nám po-
môcť. 
Vo vedení občianskeho združenia Ma-
terské centrum Mimčo sú: Ing. Ivana 
Mrvová, štatutárny zástupca, Mgr. Adela 
Barošová, zástupca štatutára, členovia: 
Ing. Monika Števánková, Mgr. Zuzana 
Kuniaková, Erika Plačková, Mgr. Monika 
Fusková. 

Detský klub Mimčo
Najväčšou novinkou bolo zriadenie Det-
ského klubu Mimčo: „Viem sa hrať aj bez 
mamičky.“ Ide o program adaptácie detí 
v priestoroch materského centra, kde sa 
deti vo veku od 1 do 3 rokov učia fun-
govať v kolektíve rovesníkov bez účasti 
rodičov. Vedúcou klubu je Mgr. Adela Ba-
rošová, ktorá pôsobí aj s Mgr. Barborou 
Ďurovcovou ako vychovávateľka. Detský 
klub je otvorený v pracovných dňoch 
od 08.00 hod. do 15.00 hod. Účasť die-
ťaťa je potrebné nahlásiť minimálne deň 
vopred. Deti sa spolu učia komunikovať, 
hrať, tvoriť, stolovať, obliekať sa, zaspá-
vať bez prítomnosti a asistencie rodičov. 
Cieľom je naučiť deti väčšej samostat-

Po niekoľkomesačnej pracovnej prestávke sme v zrekonštruovaných 
priestoroch 7. februára 2016 znovuotvorili Materské centrum Mimčo.
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Mimčo vynovené s novými nápadmi pre deti Poľovnícka 
organizácia Bukovina

SZZP po vý-
ročnej schôdzi

nosti a fungovaniu v kolektíve iných detí. 
Maximálny počet detí/1 deň je 5 spiacich 
+ 3 na doobedie bez spania. Strava je za-
bezpečená zo školskej jedálne Materskej 
školy v Ladcoch. 

Ďalšie možnosti
Okrem detského klubu je otvorená kaž-
dú stredu od 09.00 do 12.00 hod. aj her-
ňa, kde majú možnosť prísť do Mimča 
rodičia s deťmi. Pod vedením Mgr. Adely 
Barošovej spolu vykonávajú rôzne spo-
ločné tvorivé aktivity, tanec, kolektívne 
hry a edukačné činnosti. 
Naďalej funguje aj krúžková činnosť: an-
glický jazyk pre deti materskej školy, ta-
nečný krúžok pod vedením Mgr. Moniky 
Fuskovej, výtvarný krúžok ZUŠ Košeca 
pre deti predškolského veku a krúžok 
keramiky pre školákov. 
Priestory Materského centra Mimčo i v 
tomto roku využívajú aj dospelí: cvičenie 
jógy s Mgr. Dagmar Češkovou, cvičenie 
jógy s Mgr. Zlaticou Baricovou a krúžok 
keramiky pre dospelých pod vedením 
Mgr. Zuzany Kuniakovej a Ing. Ivany Mr-
vovej. 

Plány aj na rok 2017
V roku 2017 plánujeme rozšíriť vonkajšie 
detské ihrisko, zriadiť vnútorné ihrisko 
a pokračovať v obnovovaní zariadenia 
materského centra, zamerať sa na edu-
kačnú činnosť rodičov v oblasti psycho-
lógie detí, logopédie, zdravotnej starost-
livosti o deti a pokračovať v úspešných 
rozbehnutých aktivitách Mimča. Sa-
mozrejmosťou je aktívna spoluúčasť pri 
organizovaní kultúrnych podujatí obce. 
Ostatnou veľkou akciou Materského 
centra Mimčo bol Detský karneval v 
Dome kultúry 18. februára t.r. (na foto-
grafii Mgr. M. Liptáka).

Ing. Ivana Mrvová, 
štatutár Mimčo

Taký je presný názov tejto organizá-
cie od roku 2013. V súčasnosti združu-
je 32 členov a vedie ju výbor v zložení:
predseda – Ján Prekop
podpredseda – Dominik Koštialik
hospodár – Vladimír Češko
tajomník – Ján Bednárik
strelecký referent – Ján Kukuliaš
kynologický referent – Ivan Zbín
finančný hospodár – Ľuboš Lachký
dozorná rada – Ján Mikuška, predseda, 
Stanislav Hlobik, Jozef Mikuška – členovia.
Dňa 24. februára 2017 sa konala v 
Podhorí výročná schôdza organizácie. 
Po príhovore predsedu PO poľovníci 
zhodnotili rok 2016, predseda pred-
niesol plán hlavných úloh na rok 2017, 
ktorý bol následne schválený. Ďalej boli 
prednesené správy tajomníka, poľov-
ného hospodára, finančného hospo-
dára, kynológa, streleckého referenta a 
dozornej rady. Potom bol schválený aj 
členský príspevok a návrh rozpočtu na 
rok 2017. 

Dominik Koštialik

Dňa 10. marca t.r. sa usku-
točnila výročná členská 

schôdza organizácie Slovenský zväz 
zdravotne postihnutých v Ladcoch, 
ktorá mala v deň schôdze 86 členov.

Okrem členov organizácie sa na schôdzi 
zúčastnili starosta obce Ing. Jaroslav Koyš 
a jeho zástupca, predseda komisie kultúry 
a športu Dominik Koštialik. Tradične boli 
prítomní aj zástupcovia družobných orga-
nizácií SZZP z Novej Dubnice, Dubnice nad 
Váhom, Ilavy, Pruského, Košeckého Pod-
hradia, Sverepca, Lúk, Púchova a Beluše. 
Na schôdzi jubilantom, ktorí majú v roku 
2017 okrúhle výročie, odovzdali upomien-
kové darčeky.
Organizácia má od začiatku tohto roka 
za sebou činnosť, ktorá členov zaujala. Vo 
februári sme sa zúčastnili na posedení v 
Lúkach, ktoré spestrili fašiangové masky. 
4. marca sa 23 našich členov vybralo na 
zájazd do termálneho kúpaliska vo Veľkom 
Mederi, ktorý sme organizovali so ZO SZZP 
Dubnica nad Váhom. V marci sme sa okrem 
toho zúčastňovali na výročných členských 
schôdzach družobných organizácií. 
Dňa 13. mája usporiadame zájazd na kúpa-
lisko do Veľkého Medera. 18. mája sa päť 
členov zúčastní na streleckých pretekoch 
v Košeckom Podhradí a 23. júna t.r. 10 čle-
nov nás bude reprezentovať na IX. ročníku 
športových hier SZZP v Novej Dubnici. 

Milan Rafaj, 
predseda ZO SZZP

Organizácie  a  spolk y



Modlitba
Modlitba sa nedá vy-
svetliť, treba ju prežiť. 
Až vtedy ju človek po-
chopí, až potom 
nájde pokoj. Lebo 
pokoj nenájdeme 
tým, že sa sťahu-
jeme z miesta na 
miesto, ani tým, že 
meníme zamest-
nania alebo že si 
hľadáme nových 
priateľov. To je iba  
blúdenie. Aby sme 
našli pokoj, na to 
stačí iba si otvoriť 
srdce. Iba tí ľudia, 
čo sa naučili mod-
liť, vedia, aký je to 
dar. Lebo človek, 
ktorý sa zo srdca 
úprimne modlí, 
nikdy nie je opus-
tený a sám...

Matka Tereza

u nás ... č í s l o  1 5

Ladecký farský 
spravodaj

Správičky z farnosti
Kedže kaplnka v kaštieli 
je zasvätená sv. Valentí-
novi, pri tejto príleži-
tosti pán farár odslúžil 
svätú omšu v utorok 
14.2.2017. Naši farníci 
sa zúčastnili v hojnom 
počte, pozvané boli aj 
sestry Spoločnosti Sv. 

„Milosrdný a dobrý Bože, požehnaj toto Pôstne obdobie, aby 
sa pre mňa stalo dobrým cvičením. Pôst je totiž dobrým tré-
ningom vnútornej slobody. Neteším sa naň, ale viem, že mi 
môže pomôcť. Požehnaj tento čas pôstu, aby som sa oslobo-
dil od všetkých nezdravých návykov. Uč ma, aby som sa tým, 
že sa vzdávam svojich závislostí, oslobodil a pocítil, že ešte 
môžem slobodne rozhodovať sám o sebe, že nie som závislý 
od svojich potrieb. Daj, nech sa toto pôstne obdobie stane 
pre mňa časom vnútorného očistenia a obnovy, aby som sa 
zbavil starých zlozvykov a opäť začal vedome viesť a vedo-
me prežívať každý okamih bez toho, aby som hneď potláčal 
jedlom alebo nejakou činnosťou všetko, čo sa vo mne hlási k 
slovu... Požehnaj tento Pôst, aby ma obnovil a osviežil, aby 
očistil moju dušu. Tak vo mne na Veľkú noc rozkvitne nový 
život skrze Krista, nášho Pána. Amen.“

Anselm Grün

Vincenta de Paul z Be-
lušských Slatín. Všetci 
prítomní mali možnosť 
vypočuť si spomienko-
vé rozprávanie sestry 
Vigílie, sestry predsta-
venej Eleonory i obča-
nov Ladiec, ktorí si pa-
mätajú krásne časy, keď 

v priestoroch kaštieľa 
bol kláštor a sestry sa 
starali o núdznych pro-
stredníctvom charitnej 
činnosti, viedli jasle pre 
deti a iné 
skutky dob-
r o č i n n o s t i 
spojené s ich 
p ô s o b e n í m 
v obci. Ve-
ríme, že sa 

začala pekná tradícia a 
budeme sa každoročne 
stretávať v priestoroch 
kaplnky na valentín-
skych omšiach.



Ak dovolíte, budem ten-
tokrát osobná. Stretnutie 
vo februári v pastoračnej 
miestnosti nášho kosto-
la bolo skvelé. Ďakujem 
všetkým, čo si našli na nás 
čas a prišli. Okrem toho, že 
sme si pozreli krásny film o 
modlitbe, sme sa príjemne 
pozhovárali o našej čin-
nosti v Ladcoch. Mám veľ-
kú radosť z toho, že ľudia 
naozaj chápu, čo znamená 
charita vo farnosti. Chápu, 
že charita naozaj nie je v 
peňaženke, ani vo vyprata-

Redakčná rada prílohy „U Nás“:
Redaktorka - Janette Šedová Janušková
Členovia tímu - Katka Filiačová, Mária Ježová
Foto - redakcia • Odborná spolupráca - Pavol Turza

Každý z nás veľmi túži po 
šťastí, po tom opojnom 
pocite, ktorý je nádherný, 
po pocite bezhraničného 
šťastia. Akoby sme sa hna-
li za niečím nedosiahnu-
teľným, veď predsa čo je to 
šťastie? Muška jenom zla-
tá... nedá sa chytiť, nedá 
sa kúpiť, požičať, predať, 
vynútiť ani za nič vymeniť, 
nuž teda prečo po ňom 
toľko bažíme? Lebo si na-
hovárame, že iba šťastie 
nám chýba k ideálnemu 
životu. Nedávno bol me-
dzinárodný deň šťastia. 
Pomyslela som si, prečo 
nie? Veď predsa už bývajú 
medzinárodné dni všeli-
čoho, tak nech je aj takýto  
šťastný deň :))) Potom som 
sa zamyslela, veru ma 
riadne z toho premýšľania 
hlava rozbolela :))) Vravím 
si, čo ma teda robí šťast-
nou? Zámerne píšem čo, 
ale aj kto?Tuho premýšľa-
júc som behala po dome, 
varila, riady umývala, 
prala. Zrazu nečakane 
zazvonil telefon, ohlásila 
sa na návštevu Majka s 
Katkou. Bingo! Moje pria-
teľky  ma robia šťastnou, 
debaty s nimi, káva, vôňa 
čerstvo napečeného ko-
láča, moje decko, ktoré je 
zdravé a spokojné, vedo-

Dnes o pocite šťastia...

mie, že mám kde bývať, 
čo do hrnca, že mi spo-
ľahlivo bije srdce aj mojim 
blízkym, môj dospelý syn 
Michal, ktorý mi denne 
napíše správu zo zahra-
ničia, že ako sa mu darí... 
Pocit šťastia zažívam, keď 
vidím, ako ráno vyjde sln-
ko, a ja iba žasnem, že som 
sa prebudila živá. Viem, že 
ma šťastnou robí moja 
robota, lebo viem, že som 
tam správne, aspoň ja si 
to myslím. No v neposled-
nom rade ma šťastnou 
robí vedomie a istota, že 
tam hore je Niekto, kto to 
tu celé šoféruje, že sa Na-
ňho môžem vždy spoľah-
núť, lebo je skvelý šofér, a 
privezie ma bezpečne do 
cieľa. Som šťastná, naozaj 
som si tým istá.
Krásne jarné dni naplne-
né bezhraničným šťastím 
Vám prajem.

Janette

Zo života ...

Redakčná rada prílohy „U Nás“:
Redaktorka - Janette Šedová Janušková
Členovia tímu - Katka Filiačová, Mária Ježová
Úprava textu - Katka Filiačová
Foto - redakcia • Odborná spolupráca - Pavol Turza
Redakcia si vyhradzuje právo úpravy textov za účelom 
lepšej zrozumiteľnosti a prehľadnosti článkov.

nej skrini, ale v srdci. Ak ju 
máte v srdci, nečakáte na 
to, kým Vás niekto poprosí, 
ale idete a konáte. Môj 
osobný zážitok: V kostole 
v týždni po omši ma raz 
zastavili dve milé ženy a 
dali mi  uštrikované čiapky 
pre deti, ktorým sme v mi-
nulosti už pomohli. Zosta-
la som v nemom úžase. 
Vždy ma ľudská dobrota 
naokamih paralizuje, čo je 
dôsledkom toho, že sa mi 
to bežne nestáva.  Nikto tie 
ženy nemusel prosiť. Chce-
li niečo urobiť, tak urobili. 
A to všetko len za „Pán Boh 
zaplať!“, „Ďakujem!“ a „Boh 
vám žehnaj!“ Túto menu 
mám pri sebe stále. A ako 
to poviem, tak to aj mys-

10. výročie založenia modlitebnej 
skupiny Modlitby matiek v Ladcoch
Vo februári oslávili ženy z 
modlitebnej skupiny Mod-
litby matiek v Ladcoch 10. 
výročie založenia. 
Čo sú Modlitby Matiek? 
Slovami zakladateľky Vero-
niky z Veľkej Británie:
Drahé priateľky, som veľmi 
rada, že vám môžem po-
vedať niečo o Modlitbách 
matiek. Istý čas sme spo-
lu s mojou švagrinou Sandrou cítili potrebu modliť sa 
odovzdanejšie za svoje deti. Boli sme povolané začať s 
novou modlitebnou skupinou, ktorá by sa modlila špe-
ciálne za deti, a pozvať aj iné matky, aby sa k nám pripo-
jili. Dostali sme úžasné odpovede a dnes vieme, že táto 
modlitebná skupina je „Pánova“. Bolo to veľmi požehna-
né! Zistili sme, že mnohé matky mali podobné predstavy 
a pripojili sa k nám! Je veľmi potešujúce vedieť, že nie 
sme samy a že ďalšie sa pripájajú k našim modlitbám na 
rozličných miestach sveta. Na začiatku, keď som sa mod-
lila, aby nás Pán viedol, otvorila som Bibliu náhodne na 
strane Jeremiáš 31, 16. Aké nádherné potvrdenie – ak by 
som prehľadala celú Bibliu, nenašla by som lepší verš: 

„Prestaňte plakať 
a utrite si slzy, všet-
ko, čo ste urobili pre 
svoje deti, nezostane 
bez odmeny.“  -  (zdroj 
www.modlitbymatiek.
sk)
Srdečne blahoželáme 
k výročiu a prajeme 
veľa síl vo Vašej bohu-
milej činnosti.

Katarína Filiačová

lím. Boh ich určite odmení. 
Istotu mi dáva Písmo: „A 
tvoj Otec ťa odmení, lebo on 
vidí aj v skrytosti.“ (Mt 6,4)  
Možno si niektorí z Vás 
poviete, ja v okolí nemám 
nikoho, kto potrebuje po-
moc. Omyl. Bolo to pred 
rokom, začal pôst, a vzhľa-
dom na to, že som slabá 
v predsavzatiach, hľadala 
som iný spôsob, ako ko-
nať skutky kajúcnosti. V 
istom článku stálo, pomoc 
ľuďom na okraji spoloč-
nosti, napríklad odsúde-
ným (väzňom). Pomysle-
la som si: „Hm. V dnešnej 
dobe. Ako? Upečený koláč s 

pílkou?“ Pod oknom mojej 
bývalej kancelárie kopali 
dajaký odvodňovací ka-
nál a predstavte si, kopal 
to odsúdený. V päťstup-
ňovom chlade, niekoľko 
hodín. To nešlo ignorovať. 
(Nie,koláč som nepiekla.) 
Boh nám dáva na výber, 
dáva nám možnosti, uka-
zuje nám cestu, záleží na 
nás, či budeme vidieť ale-
bo zostaneme slepí, či bu-
deme počuť alebo zosta-
neme hluchí. Želám vám 
z úprimného srdca veľa síl 
pre konanie dobra.
Boh vám žehnaj!

Katka Filiačová
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Posledná februárová sobota v Ladcoch sa niesla v 
duchu zabíjačky a ukončenia fašiangového obdobia. 
Tradičné zabíjačkové špeciality sa v Ladcoch podáva-
li už po piatykrát.
Od skorého rána členovia 
kultúrno-športovej komisie 
v spolupráci s niektorými 
pracovníkmi OÚ a dobrovoľ-
níkmi z Ladiec, pripravovali 
zabíjačkové pochúťky a ob-
čerstvenie pre občanov, ktorí 
sa prišli spoločne zabaviť 
pred DK. Popri zábave si 
mohli prítomní aj pochutnať 
na výborných domácich za-
bíjačkových pochúťkach. Prí-
pravu zabíjačkových špecia-
lít, ktoré sa vyrábali na mieste, 
prísne kontroloval pán Milan 
Kukuliaš st.. V ponuke bola 
zabíjačková kapustnica, kaša, 
lalok, pečienka. Domáce 
klobásy a tlačenku pre nás 
vyrobilo mäsiarstvo Bripet z 
Pružiny. O kvalite špecialít a 
výrobkov svedčí aj to, že hos-
tia sa začali objavovať už pol 
hodinu pred začiatkom akcie, 
keď ešte neboli hotové niek-
toré pochúťky. Pred stánkom 
s kapustnicou a kašou sa za-
čal tvoriť rad nedočkavých 
labužníkov, ktorí mali obavy, 
že sa im neujde. Nakoniec sa 
ušlo každému, hoci museli 
čakať v rade. Celkovo sa mi-
nulo 330 klobás, 70 tlačeniek, 
150 litrov kapustnice a dve 
vane zabíjačkovej kaše. Veľký 
záujem bol aj o domáce faši-
angové šišky, ktoré pripravili 
pani kuchárky zo ZŠ  Ladce. 
Pripravovali sa priebežne a 
dá sa povedať, že sa nestíhali 
vyrábať. Nakoniec sa minulo 
600 šišiek. Tradične sa podá-
val aj ladecký punč, varené 
víno, čaj. V ponuke bola tiež 

Organizácie  a  spolk y

Fašiangové zabíjačkové 
špeciality 2017

na Skalke v Horných Ladcoch
22. apríla 2017

Zapálenie vatry o 19:30 hod.
Cimbalová ľudová 

muzika Váh (Púchov)
Občerstvenie

Pálenie Ďura

ochutnávka obecnej jablko-
vice. Organizátorov veľmi po-
tešila účasť občanov z Ladiec 
a okolitých obcí, ktorá sa kaž-
dým rokom zvyšuje. 
O dobrú náladu sa postarala 
hudobná skupina Fonetik z 
Ladiec, ktorá nás sprevádza 
na väčšine kultúrnych po-
dujatí, za čo im patrí veľká 
vďaka. Ďakujeme aj všetkým, 
ktorí pomáhali pri tejto akti-
vite a vo svojom voľnom čase 
majú záujem nezištne robiť 
niečo pre ostatných spolu-
občanov. Je treba zobrať na 
vedomie aj to, že bez nad-
šencov a dobrovoľníkov ako 
sú Želiarovci, Klobučníkovci, 
Kukuliašovci, Koštialikovci, P. 
Chovanec, V. Chovanec, sta-
rosta obce a niektorí pracov-
níci OÚ by komisia len ťažko 
zorganizovala takúto akciu. 
Veď bolo potrebné pre prí-
pravu a výdaj zabezpečiť 20 
ľudí. 
Je v záujme obce aj komisie, 
aby sa táto zimná aktivita 
viac uberala aj smerom k 
tradíciám našich predkov a 
aby sa popri zabíjačkových 
špecialitách prítomní zabavili 
v maskách, prípadne sym-
bolicky pochovali basu, keď-
že sa tradícia pochovávania 
basy na fašiangovej zábave 
vytratila. Poďakovanie pa-
trí aj vám, občanom Ladiec, 
ktorí radi prichádzate na po-
dujatia a dotvárate tak celko-
vú priateľskú atmosféru kul-
túrnych podujatí v Ladcoch. 

Dominik Koštialik



Rozprávková noc v knižnici

Poďme spolu do prírody
Predškoláci v Ladcoch, ešte pred začiatkom mesiaca marca – me-
siaca knihy – dostali krásny darček – knihu „Poďme do prírody“.
Knihu nádherne ilustroval a zobrazil 73 zvierat a rastlín Ladislav 
Gulik. Na príbehoch nezbedného zajka sa deti učia ako spoznať 
prírodu, čo nemôžu v prírode robiť a nakoniec aj ako ju chrániť, 
aby sme sa z nej vedeli ešte dlho tešiť.

Vydanie knihy pre predškolákov sponzorovala Považská cemen-
táreň, a.s. Ladce, preto knižky deťom odovzdali spoločne staros-
ta obce Ing. Jaroslav Koyš a Ing. Anton Barcík, generálny riaditeľ 
cementárne. 
Na obrázku nefalšovaná radosť vďačných predškolákov. 

-ab-

Obecný úrad v spolupráci s Obecnou knižnicou v Ladcoch 
zorganizovali 24. marca Rozprávkovú noc v knižnici. Akcie sa 

zúčastnilo 18 detí z 2. - 4. ročníka ZŠ v Ladcoch. Pani knihovníčka Rudol-
fína Riecka, p. učiteľky Gajdošíková Irena a Koňuchová Daniela pripravili 
pre deti kopec aktivít zameraných na knihy, spisovateľov, hádanky, tvore-
nie básní... Deti čítali z obľúbenej knižky, maľovali rozprávkové bytosti na 
balón, lúštili krížovky, oboznámili sa s tajnými zákutiami knižnice, telíčka 
si rozhýbali pri aktivite Svetielkujúce náramky. 

Výsledky polročnej práce
V odbornom učilišti internátnom 
hodnotili 102 žiakov (42 dievčat, 60 
chlapcov) za 1. polrok školského roka 
2016/2017. 
Za hodnotené obdobie 6 žiakov pro-
spelo s vyznamenaním, 16 prospelo 
veľmi dobre a 7 neprospelo. Ostat-
ných ohodnotili „prospel“. 
Znížené známky zo správania na dru-
hý stupeň malo 14 žiakov, na tretí stu-
peň traja žiaci. 
Niektorým sa ušli aj pochvaly: po-
chvala riaditeľom školy 3 žiaci, po-
chvala triednym učiteľom tiež traja. 
Pokarhanie riaditeľom školy sa dosta-
lo trom a pokarhanie triednym uči-
teľom tiež trom žiakom. 

Radili sa o problémoch špeci-
álneho školstva
V dňoch 15. – 16. februára 2017 sa 
v OUI Ladce uskutočnilo stretnutie 
„Združenie odborných učilíšť, špeci-
álnych škôl a špeciálnych výchovných 
zariadení“. Na stretnutí sa zišlo 56 ria-
diteliek a riaditeľov vrátane predsta-
viteľov Ministerstva školstva a Štátne-
ho pedagogického ústavu. Nosnou 
témou stretnutia boli problémy špe-
ciálneho školstva na Slovensku.

Učilište na konci marca 
a v apríli
Dňa 24. marca účasť na recitačnej 
súťaži učilíšť v Hlohovci. V ten istý 
deň posedenie pri príležitosti Dňa 
učiteľov. Dňa 30. marca 2017 účasť 
na súťaži „Zámecké vázání“ v Kelči. 
Dňa 4. mája pôjdu zámočníci na sú-
ťaž zručnosti do Kysuckého Nového 
Mesta. 
Informácie o týchto podujatiach sa 
dozviete v júnovom čísle Ladeckých 
zvestí.

Mgr. Miroslav Sňahničan 

V učilišti
Školst vo

Obecný úrad zabezpečil pre deti aj 
občerstvenie: večerné – pizzu a džús 
a raňajky do postele – croissant, čaj, 
horalku. 
Tri tímy – Ohniví draci, Mimoni a Kni-
hovníci v súťažiach prejavili obrov-
ské vedomosti, cit pre spoluprácu, 
kreativitu a fantáziu. Okrem pekných 
zážitkov si deti odniesli aj darčeky, 
ktoré im budú pripomínať noc pre-
žitú v knižnici. 
Všetkým zúčastneným ďakujeme a 
tešíme sa opäť o rok. 

Bc. R. Riecka, knihovníčka obecnej knižnice
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Všetkovedko – celosloven-
ská vedomostná súťaž

Polročné skladanie účtov

Hviezdoslavov Kubín

Okresné kolo Pytagoriády

Školský karneval

Žiaci našej Základnej školy sa zapojili do súťaže Všet-
kovedko, čo je celoslovenská vedomostná súťaž.
Mali tak možnosť zažiť pocit výnimočnosti, predviesť 
svoje vedomosti, schopnosť čítať s porozumením, lo-
gické myslenie a správny úsudok. Zároveň to bola hravá 
príprava na „Testovanie 5“. V rámci našej školy súťažilo 14 
žiakov v troch samostatných kategóriách. 
Všetkovedko prepája všetky oblasti, s ktorými sa žiaci 
doteraz stretli: vlastivedu, prírodovedu, slovenský jazyk 
a literatúru, matematiku, anglický jazyk, informatickú, 
dopravnú, hudobnú a výtvarnú výchovu. 
Veľký súboj o najmúdrejších medzi najbystrejšími vyvr-
cholil 1. decembra 2016. V tento deň 17 743 detí z celého 
Slovenska bojovalo o titul Všetkovedko. 
V rámci Slovenska sme okrem iných umiestnení získali 
vďaka žiakovi Šimonovi Pravdovi 2. miesto a zároveň ti-
tul Všetkovedko školy.

Výsledky: 
Kategória 2
Súťažilo 6 055 druhákov. Z našich Milan Kušnier získal 
142 bodov (predbehol 5 567 žiakov).

Kategória 3
Súťažilo 4 915 žiakov.
Nina Gančarová – 175 bodov (predbehla 3 138 žiakov)
Adam Letko – 154 bodov (predbehol 3 138 žiakov)
Šimon Pravda – 203 bodov (predbehol 4 874 žiakov)
Matej Zúbek – 147 bodov (predbehol 2 719 žiakov)
Natália Zúbeková – 168 bodov (predbehla 3 929 žiakov)
Samuel Uríček – 196 bodov (predbehol 4 807 žiakov)
Samuel Král – 154 bodov (predbehol 3 138 žiakov)
Martin Mentel – 168 bodov (predbehol 3 929 žiakov)
Ela Hudecová – 147 bodov (predbehla 2 719 žiakov)

Kategória 4
Súťažilo 4 523 žiakov.
Jakub Šedík – 133 bodov (predbehol 2 367 žiakov)
Zuzana Kušnierová – 147 bodov (predbehla 3 065 žiakov)
Jakub Koyš – 189 bodov (predbehol 4 402 žiakov)
Vanesa Faturíková – 144 bodov (predbehla 2 985 žiakov)

Všetci menovaní žiaci dostali titul Všetkovedko alebo Všet-
kovedko učeň. Koordinátorom súťaže bola PaedDr. Mária 
Hatoková.

V čase klasifikačnej porady, ktorá hodnotila 1. polrok školského roka 
2016/2017, mala Základná škola 190 žiakov.
So samými jednotkami prospelo 46 žiakov, prospelo s vyznamenaním 
30 žiakov. Na stupeň veľmi dobre ohodnotili 33 žiakov. Prospelo 58 ži-
akov (vrátane 18 prváčikov). Neprospeli 5 žiaci (z matematiky, fyziky, 
geografie, chémie a dejepisu). Priemerný počet vymeškaných hodín na 
žiaka bol 33,14 hodiny. Celkom v škole bolo zameškaných 6 296 hodín.

Dňa 8. februára 2017 sa v priestoroch Školskej knižnice konala 
tradičná recitačná súťaž Hviezdoslavov Kubín. 
Naši nádejní recitátori predniesli poéziu a prózu od sloven-
ských i svetových autorov. 

Výsledky školského kola:
poézia: 1. miesto: Jakub Koyš (IV. roč.), 2. miesto: Sára Kuniaková 
(III. roč.) a Nikola Fusková (IV. roč.), 3. miesto: Cintia Izabela Mr-
vová (III. roč.)
próza: 1. miesto: Jakub Faturík (IV. roč.), 2. miesto: Emma Koštia-
liková (III. roč.), 3. miesto: neudelené

Mgr. Bartáková

Dňa 15. marca t.r. súťažili žiaci 
Základnej školy na okresnom 
kole matematickej súťaže Py-
tagoriáda 2017.
Najúspešnejší bol Šimon Prav-
da (3. ročník) 1. miesto. Dobre 
sa držali aj ostatní zástupco-
via našej školy: Martin Mentel, 
Jakub Koyš, Zuzana Kušniero-
vá, Jakub Faturík, Daniel Ho-

V piatok 24. februára 2017, 
teda posledný školský deň 
pred tohoročnými jarnými 
prázdninami, premenili žiaci 
z 1. stupňa priestory chodby 
na tanečný parket. Zrazu sa 
tu stretlo niekoľko princezien, 
zvieratiek, bojovníkov, veľa 
iných rozprávkových posta-
vičiek, ale i krásnych originál-
nych masiek. Spoločne sme 
sa presvedčili, že fantázia a 
vynaliezavosť našim žiakom i 

Na 5. národnej konferencii učiteľov chémie konanej dňa 
3. februára 2017 na Univerzite M. Bela v Banskej Bystri-
ci vyhodnotili aj celoslovenskú súťaž „Objavujeme čaro 
chémie“. V 2. ročníku tejto súťaže sa nám podarilo získať 
krásne druhé miesto v I. kategórii. Získala ho žiačka 7. 
ročníka Patrícia Klobučníková za pokus Horúci ľad. V III. 
kategórii sa podarilo dievčatám z 9. ročníka – Vanesa Ho-
doníková, Kristína Ježová získať čestné uznanie s poku-
som Lávová lampa. Dievčatám blahoželáme.

LZ 02 / 2017     str. 9

Školst vo

Úspech Patrície Klobučníkovej

šták - všetkých pripravovala 
PaedDr. Mária Hatoková, Mi-
lan Váň, ktorého pripravovala 
Ing. Katarína Šibíková, ďalej 
Marek Kebís, Alexandra Slá-
viková, Bianca Zinová, Tomáš 
Chovanec, Matúš Ďurovec, 
Michal Gavlák, Daniela Daňo-
vá – pripravovala ich Ing. Mar-
tina Kozlíková.

rodičom veru nechýba. 
Deti si spoločne nielen dobre 
zatancovali, ale mohli si i zasú-
ťažiť vo viacerých disciplínach. 
Poďakovanie patrí všetkým 
pani učiteľkám prvého stup-
ňa, ktoré sa rôznym spôsobom 
zapojili do prípravy a usku-
točnenia tejto peknej akcie. 
Poďakovanie patrí i chlapcom 
z 8. ročníka: Paťovi, Adamovi a 
Maťovi za technickú výpomoc. 

Mgr. Bartáková Miroslava
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Tešíme sa zo solídnych vý-
sledkov stolných tenistov

Ďalšie číslo LZ 9. júna t.r.

Príprava na novú 
futbalovú sezónu

Mužstvo dospelých začalo s prípravou na novú sezónu 10. januá-
ra. Prípravu vedie Jozef Jakuš. Naplánovaných bolo 6 prípravných  
stretnutí: 22.1. Lysá p. M. 8:0 v Dubnici n/V góly Pšenák 5, Haluska, 
Krajčí a Huževka po 1; 29.1. Košeca 4:0 v Považskej Bystrici góly 
Pšenák 2, Krajčí a Mrážik po 1; 12.2. Dubnica „U19“ 6:0 v DCA góly 
Pšenák 5 a Ondrašík;19.2. Košecké Podhradie 0:2 v DCA; 26.2. Do-
maniža 3:4 v PB góly Pšenák 2 a Haluska; 5.3. Dolné Kočkovce 4:0 
v PB góly Pšenák 3 a Mokrička. Bilancia 6 zápasov, 4 víťazstvá a 2 
prehry skóre 25:6. Najlepším strelcom bol Pšenák so 17 gólmi, po 
2 strelili Krajčí a Haluska a po 1 pridali Ondrašík, Mrážik, Mokrička 
a Huževka. Po uzdravení sa do prípravy zapojil Fr. Váň. Mužstvo 
posilnili Pšenák z D. Kočkoviec, Polacký z Beluše, M. Mojto z Dubni-
ce a brankár Martin Ďurovec z Púchova. Do prípravy sa nezapojili 
Hajduch, Kvasnica, Sagan a Baláž. Zábojník je po operácii a počas 
jari určite nenastúpi.
Cieľom družstva je udržať v Ladcoch 5. ligu. Po sezóne sa uvidí 
čo ďalej, pretože ako asi väčšina klubov, aj my bojujeme s nezá-
ujmom mladých - ani nie tak hrať, ale hlavné trénovať. 
Za sebou majú prvé 2 zápasy jarnej časti, keď v úvodnom kole 
prehrali v Podolí 1:3. Autorom gólu bol Mojto. V prvom domácom 
stretnutí remizovali s Bošanmi 1:1, keď už v 3. minúte po zaváhaní 
obrany prehrávali 1:0. Vyrovnávajúci gól padol v 36. minúte, keď 
sa lopta po centri do súperovej 16-tky odrazila od jedného z brá-
niacich hráčov do brány hostí. Výkony mužstva v oboch zápasoch 
ďaleko zaostávali za výkonmi, ktoré chlapci predviedli v príprav-
ných zápasoch. Ale chýbal nám aj kúsok šťastia - v oboch zápa-
soch nastrelil Pšenák tyčku súperovej brány. Veríme, že mužstvo sa 
čo najskôr pozviecha a urobí všetko pre naplnenie cieľa udržať sa 
v 5. lige. Po 17. kolách je mužstvo na 13. mieste so 4 víťazstvami, 4 
remízami a 9 prehrami so skóre 15:25 a 16 bodmi. 
Príprava mládeže

Pred koncom súťaže stol-
ných tenistov v troch ligách 
môžeme hodnotiť stav k 
19. marcu t.r.
V najnáročnejšej súťaži 3. 
lige hralo naše A družstvo 
ako nováčik veľmi úspeš-
ne. Po 22 zápasoch, 12 
výhrach, 5 prehrách a 5 re-
mízach siaha reálne na 3. 
miesto s 51 bodmi. 
Družstvo TJ Tatran cemen-
táreň Ladce B v 5. lige bo-
juje s družstvom TTC Po-
važská Bystrica C o prvé 
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Ladecké zvesti číslo 3 pri-
pravujeme na 9. júna 2017. 
Bude obsahovať všetky 
obvyklé rubriky. 
V niečom však bude 3. číslo 
iné, ako tie predchádzajú-
ce. Pri príležitosti 545. výro-
čia prvej známej písomnej 
zmienky o Ladcoch a 620. 
výročia o Tunežiciach ve-
nujeme pozornosť nielen 
spomienke na tieto his-
torické fakty, ale aj Dňom 
obce a programu, ktorý 

Káder družstva dospelých 
Káder mužstva tvoria brankári Jakub Machala a Martin Ďu-
rovec, v prípade nutnosti ich budú môcť zaskočiť Samuel 
Pravda alebo Dominik Porubčan. Do poľa sú pripravení Ja-
roslav Kušík, Jozef Váň, Jakub Halúska, Lukáš Sviečka, Erik 
Kučera, Jaroslav Mokrička, Patrik Oťahel, Erik Mrážik, Matej 
Polacký, František Váň, Lukáš Ondrašík, Peter Martinka, Ma-
tej Eliaš,  Dušan Krajčí, Miloš Pšenák a Miloš Mojto, Vedúcim 
mužstva je Vladimír Chovanec. 

pre vás pripravila komisia 
pre kultúru a šport a ďalšie 
organizácie. 

Dorast naďalej trénuje pod vedením Jakuba Machalu. Odohrali 1 
prípravný so Soblahovom - remizovali 3:3. Do bojov o body zasi-
ahli po prvýkrát 18.3. v zápase s Klatovou Novou Vsou, kde preh-
rali 3:0. Po 17. kolách majú na svojom konte 64 víťazstiev, 1 remízu 
a 11 prehier so skóre 19:44 a 13 bodmi im patrí predposledné 15. 
miesto (k dobrú majú 1 dohrávku a celkovo až 9 domácich zápa-
sov).

Žiakov vedie Michal Zábojník. Súťaž žiakov začína 9.4., prípravný 
zápas zatiaľ nehrali. Počas zimnej prestávky sa zúčastnili halového 
turnaja v Púchove, kde premiérovo pod vedením nového trénera 
zvíťazili bez straty bodu a so skóre 19:1. Najlepším strelcom turna-
ja bol Patrik Bratina so 4 gólmi.

V súťažiach máme i 2 družstvá prípraviek, ktoré vedú Patrik Baláž a 
Jaro Chalaň. Obe družstvá sa taktiež zúčastnili na halových turnaj-
och poriadaných ObFZ v Pov. Bystrici. Mladší U10 za 1 víťazstvo a 4 
remízy so skóre 4:3 a 7 bodmi obsadili 3. miesto. Starší U11 skončili 
po 1 víťazstve a 3 prehrách so skóre 1:12 na 4.mieste.

Ing. F. Gach

Turisti v roku 2017
Aj v tomto roku si Ladeckí turisti pripravili za-
ujímavý kalendár:

máj - Kohútka, Portáš (Javorníky)
jún - Veľký Inovec (Pohronský Inovec)
júl - Rakytov (Veľká Fatra)
august - Poludňový Grúň, Chleb (Malá Fatra)
september - Klin (Západné Tatry) / Krakova Hoľa 
(Nízke Tatry)
október - ukončenie sezóny

Turistika v Ladcoch má veľkú tradíciu, preto sa Tu-
risti Ladeckého Klubu (TULAK) rozhodli pod ve-
dením Petra Martináka a Jaroslava Peterku prihlá-
siť 
do Klubu slovenských turistov (KST). O všetkých 
dôležitých zmenách budeme turistov priebežne 
informovať.

P. Martinák

miesto. Z 20 zápasov 16 
vyhrali, 1 remizovali a 3 pre-
hrali. Získali 53 bodov, rov-
nako ako ich najväčší súper. 
Najmenej sa darí družstvu 
C v 6. lige. Viacero zápasov 
prehrali iba tesne, body 
však strácali. Doterajšie vý-
sledky im stačia na 9. mies-
to – zostup im však nehrozí. 
Bez ohľadu na ostatné vý-
sledky môžeme konštato-
vať, že stolní tenisti úspeš-
ne reprezentovali TJ Tatran 
cementáreň i obec Ladce.


